
Zápis z jednání Akademického senátu Janáčkovy akademie múzických 
umění v Brně ze dne 22.9. 2010

Přítomni:
Předsedkyně: PhDr. Květoslava Horáčková, Ph.D.
Místopředseda: Mgr. Karel Hegner
Tajemník: BcA. Pavel Lojda
Členové: prof. PhDr. Jindra Bártová, Mgr. Hana Halberstadt, doc. Mgr. Jan Kolegar, doc. 
MgA. Martin Opršál, MgA. Zdeněk Šmukař, Mgr. Sylva Talpová, BcA. Jiří Klecker
Hosté  :   
prof. Ing. MgA. Ivo Medek, Ph.D., prof. Václav Cejpek, doc. Vít Spilka, doc. Zbyněk Srba, 
Ph.D., JUDr. Lenka Valová, MgA. Ondřej Vodička
Ukončená činnost v AS JAMU:
MgA. Michaela Mixová, MgA. Karolína Zmeková, MgA. Jana Bařinková

1. Paní předsedkyně zahájila jednání AS JAMU. Oznámila, že studium na JAMU 
ukončily státní zkouškou  členky AS JAMU Michaela Mixová a Karolína Zmeková. K 
datu 1.9. 2010 rezignovala rovněž  na své členství v AS JAMU Jana Bařinková. 
Novým členem AS JAMU se stal dle pořadníku náhradníků za HF JAMU BcA. Jiří 
Klecker. 

2. Paní předsedkyně informovala AS JAMU, že na své místo ve sněmu Rady  vysokých 
škol rezignovala doc. Jana Goliášová. AS JAMU jmenuje na návrh kolegia děkana HF 
na její místo prof. Václava Kunta.

3. Vzhledem k ukončení studia MgA. Mixové je nutné najít jejího náhradníka ve 
studentské komoře Rady vysokých škol. Vhodného kandidáta či vhodnou kandidátku 
zajistí co nejdříve  doc. Kolegar. Schválení návrhu na tohoto zástupce z řad studentů 
DIFA odsouhlasí AS JAMU per rollam. 

4. Akademický senát JAMU vyhlásil volby do AS JAMU pro funkční období 2010-2013
na den 10. listopadu 2010.

5. Dalším bodem jednání byla konkrétní příprava voleb do AS JAMU. Členy volební 
komise byli zvoleni za HF prof. Jindra Bártová, doc. Martin Opršál, za studenty Karel 
Hampl. Za  DIFA Mgr. Karel Hegner, Mgr. Sylva Talpová, za studenty Eva 
Kašpárková. Předsedkyní volební komise bude podle VaJ řádu AS JAMU 
předsedkyně AS JAMU PhDr. Květoslava Horáčková, Ph.D. 

6. Jednání AS JAMU doplnili zástupci rektorátu JAMU a děkanátu HF a DIFA JAMU. 
7. Pan prorektor prof. Cejpek  představil Dlouhodobý záměr  vzdělávací, umělecké, 

vědecké, výzkumné, vývojové, inovační a další tvůrčí činnosti na období 2011 – 2015 
(Dále jen DZ 2011-2015). Po krátké diskusi dala paní předsedkyně  hlasovat o přijetí 
předloženého dokumentu.
Usnesení:
AS JAMU projednal DZ 2011-2015 a jednomyslně jej schvaluje v předloženém 
znění, které je přílohou tohoto zápisu.

8. Pan prorektor prof. Cejpek  představil Aktualizaci dlouhodobého záměru vzdělávací, 
umělecké, vědecké, výzkumné, vývojové, inovační  a další tvůrčí činnosti na rok 2011 
(dále jen Aktualizace dlouhodobého záměru JAMU). Paní kvestorka seznamila AS 
JAMU detailněji s oblastí Rozvojových programů JAMU na rok  2011. Po krátké 
diskusi dala paní předsedkyně  hlasovat o přijetí předloženého dokumentu.
Usnesení:
AS JAMU jednomyslně schvaluje Aktualizaci dlouhodobého záměru JAMU  na 
rok 2011 tak, jak byla předložena a je jako příloha součástí tohoto zápisu.



9. Dále bylo na zasedání AS JAMU projednáno tzv. vázání rozpočtu na rok 2010. Pan 
rektor popsal situaci jednání ČKR se zástupci MŠMT o  oblasti škrtů v rozpočtech 
vysokých škol. Paní kvestorka následně seznámila AS JAMU s nutností úspor 
v rozpočtu JAMU na rok 2010 a představila jejich podobu. 

Celková nutnost úspory na základě požadavku MŠMT: 2350 tis. Kč
Z toho mzdové prostředky: 1440  tis. Kč
Provozní náklady: 910 tis. Kč
Usnesení:
Po projednání návrhu úspor AS JAMU schvaluje navržené vázání rozpočtu JAMU 
na rok 2010 v předložené podobě. 
AS JAMU vyjadřuje znepokojení a nesouhlas se  stavem, kdy je  neustále snižováno 
množství finančních prostředků směřovaných do kapitoly rozpočtu vysokých škol, a 
to navzdory dlouhodobým politickým deklaracím o podpoře vědy a vzdělávání v ČR. 
10. Paní předsedkyně zahájila bod různé. Připomněla existenci pronájmu Kabinetu múz 

Divadelní fakultou JAMU  a šestiměsíční výpovědní lhůtu tohoto pronájmu. Zeptala 
se na možný termín ukončení pronájmu ve vztahu k otevření Divadla na Orlí, aby 
nedošlo ke zbytečnému zdvojování nákladů na provoz obou scén. Děkan DIFA doc. 
Srba informoval, že jakmile bude otevřeno Divadlo na Orlí, plynule do něj přejde 
provoz z Kabinetu múz a doba pronájmu Kabinetu múz bude záviset na průběhu 
stavby Divadla na Orlí. 

11. Závěrem paní předsedkyně poděkovala před volbou nového akademického senátu 
všem členům dosavadního AS JAMU za jejich zodpovědnou práci v akademickém 
senátu.

12. Členkám a členům AS JAMU poděkoval rovněž rektor JAMU prof. Ivo Medek.

Zapsal: Verifikovala:
BcA. Pavel Lojda PhDr. Květoslava Horáčková, Ph.D.


